
Zápisnica 
zo zasadnutia Komisie školstva, športu a kultúry  

zo dňa 05.02.2025 

Prítomní: Petronela Klačanská, Mária Šimončičová, Petra Mitašíková, Matúš Harmaňoš, Mariana 
Korbelová, Mária Harmaňošová, Alena Petáková, Radovan Kyrinovič, Martin Pach, Patrik Kasal, Igor 
Polakovič ako hosť  
Ospravedlnení: Michal Ferák, Michal Vrba  

Program zasadnutia: 
 
1. Otvorenie 
2. Plán kultúrnych a športových podujatí na rok 2025 
3. Schválený rozpočet na 2025 v oblasti školstva, kultúry a športu 
4. Informácie o školskom roku 2024/2025 v ZŠ a MŠ (ústna informácia riaditeliek rozpočtových 
organizácií) 
5. Rôzne 
6. Záver 

K bodu 1 Otvorenie 
Petronela Klačanská: Predsedníčka komisie otvorila zasadnutie a privítala prítomných členov komisie. 

K bodu 2. Plán kultúrnych a športových podujatí na rok 2025 
Petronela Klačanská: Opýtala sa členov, či majú návrhy na doplnenie podujatí. 
Alena Petáková: Navrhla doplniť podujatie ku Dňu učiteľov. 
Igor Polakovič: Prisľúbil, že starosta spolu s poslancami miestneho zastupiteľstva vymyslia formát 
podujatia ku Dňu učiteľov. 
Petronela Klačanská: Informovala o presune knižnice do nových priestorov a projektu na obnovu 
infraštruktúry knižnice, ktorého podanie je v pláne na rok 2025. Zaujímala sa aj o fungovanie Filmového 
klubu Filmač. 
Igor Polakovič: Uviedol, že filmový klub je súčasťou dramaturgie kina, pričom niektoré tituly sú zaradené 
ako klubové filmy. 
Patrik Kasal: Navrhol presunúť premietanie detských filmov na nedeľu, kde by podľa úsudku mohli mať 
vyššiu návštevnosť. 
Igor Polakovič: Vysvetlil, že premietanie je sústredené na soboty z dôvodu optimalizácie nákladov a 
šetrenia personálnych zdrojov. Sobotné premietanie sa osvedčilo a návštevnosť je dobrá. 
Mária Šimončičová: Navrhla zaradiť Malé hody do plánu podujatí a zapojiť Farnosť Lamač do spolupráce. 
Petronela Klačanská: Navrhla osloviť miestnych umelcov – ilustrátorov, maliarov či grafikov -  na výstavu 
vo foyer Kultúrneho centra Lamač. 
Igor Polakovič: Odporučil osloviť ilustrátorku Kamilu Štanclovú, ktorá bola ocenená počas Lamačských 
hodov. 



Komisia školstva, športu a kultúry poveruje Oddelenie kultúry a komunikácie oslovením lamačských 
umelcov s ponukou výstavy reprodukcií ich diel vo foyer Kultúrneho centra Lamač. 
 

K bodu 3. Schválený rozpočet na 2025 v oblasti školstva, kultúry a športu  

Petronela Klačanská: Položila otázku, prečo je tento bod zaradený do rokovania komisie, keď bol už 
rozpočet schválený. 
Igor Polakovič: Vysvetlil, že ide o informovanie členov komisie o schválených položkách. 
Alena Petáková: Ocenila korektnú spoluprácu s miestnym úradom pri tvorbe rozpočtu. 

Komisia školstva, športu a kultúry berie informáciu na vedomie. 

K bodu 4. Informácie o školskom roku 2024/2025 v ZŠ a MŠ (ústna informácia riaditeliek rozpočtových 
organizácií) 
Barbora Liptáková: Informovala o priebehu prvého polroka a aktivitách pre deti. Spomenula kurz 
korčuľovania pre predškolákov, ktorý sa uskutočnil v spolupráci s miestnym úradom na štadióne na 
Borinskej. V súčasnosti predškoláci absolvujú depistáž, v materskej škole zorganizovali pre rodičov 
rodičovské združenie o výchovnovzdelávacích výsledkoch detí. S každým rodičom sa učiteľky individuálne 
dohodli na docvičení oblasti, v ktorých dieťa zaostáva, aby nemuseli mať odklad povinnej školskej 
dochádzky. Na depistáž sa posielajú vážne prípady, pri ktorých si nie sú istí či sú zrelé po emocionálnej a  
intelektovej stránke. V minulosti do škôlok chodievala logopedička z Centra pedagogicko – 
psychologického poradenstva a prevencie na Fedákovej, tento rok však nepríde. Z centra prišiel e-mail, 
aby rodičia individuálne do poradne na Fedákovú. Podčiarkla nedostatok personálu, s ktorým centrum 
bojuje a pre ktorý sú v ohrození stimulačné programy.  
Zhodnotila aktuálnu situáciu v materskej škole: 

 Počet detí: 228 (z toho 74 predškolákov). 

 Aktuálna chorobnosť: 50 %. 

 Plánované aktivity: plavecký kurz, koncoročné výlety a besiedky. 

 Upozornila na potrebu výmeny linolea v oboch budovách škôlky, ktorá sa uskutoční tento rok. 
V letných mesiacoch by taktiež malo prísť k rozšíreniu jedálne v budove na Heyrovského ulici.  

 S spomenula nedostatok spätnej väzby od psychológov. Zároveň načrtla tematiku 
problematických detí a nedostatok spätnej väzbe od detského psychológa, podľa ktorej by sa 
mohli zariadiť.  

Igor Polakovič: Navrhol nájsť externého odborníka, ktorý by mohol depistáž vykonať.   
Mariana Korbelová: Navrhla centrum Kory, s ktorým má dobré skúsenosti. 
Igor Polakovič: Navrhol zorganizovať pracovnú skupinu z členov komisie na riešenie problematiky 
odborných zamestnancov v škôlke. 
Mária Harmaňoš: Navrhla zverejniť článok o školskej zrelosti v Lamačanovi a zorganizovať diskusiu pre 



rodičov. 
Mariana Korbelová: Navrhla hľadať riešenie, ako dodať škôlke odborníka – detského psychológa. Jednou 
z ciest by mohlo byť zriadenia školského úradu, keďže Lamač má už viac ako 1000 detí.  
Igor Polakovič: Navrhol vytvoriť pracovnú skupinu z členov komisie k tejto téme a premyslieť celú 
koncepciu. 
Alena Petáková: Polročné výsledky v číslach:  

 226 žiakov so samými jednotkami 
 432 žiakov s vyznamenaním 
 64  žiakov s dostatočnou 
 7 žiakov s nedostatočnou 
 Pokarhania triednou učiteľkou – 10 žiakov, pokarhania riaditeľkou - 10  žiakov, 6 znížených 

známok zo správania 
 Pochválení triednou učiteľkou a riaditeľkou - 36 pochválení, udelení hviezd školy  - 54.  

Žiakov prihlásili do Kompara. Komparo nie je plošné testovanie žiakov celej SR. Zúčastňujú sa ho školy, 
ktorým na vzdelávaní žiakov záleží. Medzi týmito školami naši žiaci dopadli vo všetkých testovaných 
predmetov nad priemerom Slovenska. Testovaní boli ôsmaci (ktorí sa prihlásili) a všetci deviataci. Tento 
školský rok nás ešte čaká testovanie žiakov 4. ročníka. 

 

V rebríčku škôl INEKO sa naša škola umiestnila na 48. mieste v rámci SR a na 11.  mieste v rámci 
Bratislavského kraja. 
Úspech zožali aj Projektový týždeň zameraný na remeslá, vianočné tvorivé dielne, burza či zimná 
akadémia. Naši žiaci skončili najlepšie v rámci technickej olympiády kde postúpili do krajského kola. 
Začali sme organizovať študijno-spoznávací pobyt v Anglicku, ktorý sa uskutoční v máji. Bojujeme so 
situáciami, kedy žiaci poškodzujú školský majetok, začali do školy nosiť nožíky, imitácie zbraní. Intenzívne 
situáciu riešime dohovorom s rodičmi. Mali sme stretnutie s políciou a starostom. Každá škola má 
prideleného policajta na mäkké ciele. Ak rodič nechce spolupracovať, komunikuje sa to s policajtom 
a určuje sa ďalšie pokračovanie.  
Petronela Klačanská: Zaujímala sa o šikanu a či ju deti nahlasujú. 
Alena Petáková: „Šikanované deti majú problém povedať, že sa to deje. Musí na to upozorniť spolužiak, 
učiteľ alebo rodič. Najťažšie je usvedčiť mozgy šikany, nie vykonávateľov. Ťažké je aj rodičom dokázať, že 



práve ich dieťa je mozgom tej šikany, väčšinou to neprijímajú. Zaviedli sme Rozvoj sociálnych zručností 
po Covide, začali sme s Emocionálnym kompasom a rannými kruhmi pre prvý stupeň. Máme dve školské 
psychologičky, ktoré riešia množstvo situácií. Sme toho názoru, že keď deti naučíme na prvom stupni 
rozprávať, mať empatiu, fungovať ako kolektív, na druhom stupni sa nám to potom vráti. Robíme tieto 
kroky, no doba prináša stále niečo nové, iné, generácia sa mení. Pred rokom sme riešili nosenie mobilov, 
fotenie v škole až to vyústilo do zákazu nosenia mobilov od ministerstva školstva. Teraz zas riešime, čo si 
na sociálnych sieťach deti vypisujú. My však nemáme šancu riešiť to, čo deti robia po vyučovaní. 
Nemáme nad tým kontrolu, je to rodičovská parketa.“ 
Petronela Klačanská: Navrhla pochváliť sa dobrými výsledkami školy naprieč komunikačnými 
platformami mestskej časti. 

Komisia školstva, športu a kultúry poveruje Hanu Ifkovú z Referátu školstva a grantových schém, aby 
preverila podmienky zriadenia školského úradu v Lamači. 
Komisia školstva, športu a kultúry poveruje tajomníčku Marínu Gorghetto o informovanie o úspechoch 
a pozitívnej štatistike našej základnej školy naprieč komunikačnými platformami mestskej časti. 

K bodu 5. Rôzne 

Petronela Klačanská: Otvorila bod týkajúci sa návrhu podmienok obchodnej verejnej súťaže na nájom 
Športovej haly Lamač (stavba so súp. č. 6519, Na barine 15A, Bratislava). Zdôraznila potrebu 
zakomponovať krúžky pre rôzne cieľové skupiny a hodiny pre verejnosť. 
Igor Polakovič: Navrhol rozšíriť kritériá vyhodnocovania súťaže o ďalšie merateľné ukazovatele, ako je 
počet podujatí zrealizovaných pre mestskú časť. 
Petronela Klačanská: Poukázala na dôležitosť zachovania aktuálneho nastavenia krúžkov a navrhla 
zamerať kritériá aj na kvalitu ponúkaných aktivít, nielen na cenu. 
Alena Petáková: Upozornila na potrebu určenia evakuačného miesta pre školy v prípade ohrozenia. 
Navrhla vybaviť miesta pred hlavnými vchodmi kamerovým systémom. 

Komisia školstva, športu a kultúry navrhuje upraviť kritériá hodnotenia žiadostí o dotácie z rozpočtu 
mestskej časti Bratislava-Lamač na rok 2025. Návrhy budú predložené na hlasovanie per rollam. 

Návrh Zásad vedenia kroniky mestskej časti Bratislava-Lamač s príslušnými prílohami 

Komisia školstva, športu a kultúry 

Kritérií hodnotenia žiadostí o poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Lamač na rok 
2025 

Komisia školstva, športu a kultúry navrhuje prideliť väčšiu váhu pre udržateľnosť projektu. Komisia 
školstva, športu a kultúry taktiež navrhuje prehodnotiť bod spolufinancovania projektu a zrušiť kritérium 
prezentácie projektu / činnosti. Členovia komisie navrhujú zrušiť formu spracovania žiadosti a prideliť 
viac bodov významu projektu - za čo koľko bodov ku každému bodu/oblasti a ešte zosúladenie 
požiadaviek - čo sa hodnotí s formulárom. 



Komisia školstva, športu a kultúry by rada od miestneho úradu dostala čo najskôr spracované výstupy zo 
všetkých komisií, ktoré tento bod prerokovávali. Následne sa uskutoční hlasovanie per rollam. 

Hlasovanie: Všetci prítomní členovia za. 

6. Záver 
Petronela Klačanská: Poďakovala prítomným za účasť a ukončila zasadnutie. 

Závery z komisie 

 Komisia školstva, športu a kultúry poveruje Oddelenie kultúry a komunikácie oslovením 
lamačských umelcov s ponukou výstavy reprodukcií ich diel vo foyer Kultúrneho centra Lamač.  

 Komisia školstva, športu a kultúry odporúča Hane Ifkovej z Referátu školstva a grantových schém 
zorganizovať podujatie ku Dňu učiteľov. 

 Komisia školstva, športu a kultúry poveruje Oddelenie kultúry a komunikácie zistiť podrobnosti 
o podujatí Malé hody a možnosti spolupráce s Farnosťou Lamač, ktorá je jeho organizátorom. 

 Komisia školstva, športu a kultúry poveruje Hanu Ifkovú z Referátu školstva a grantových schém, 
aby preverila podmienky zriadenia školského úradu v Lamači. 

 Komisia školstva, športu a kultúry navrhuje vytvoriť pracovnú skupinu z členov Komisie školstva, 
športu a kultúry k problematike chýbajúcich detských psychológov a podpory materskej školy 
a premyslieť celú koncepciu. 

 Komisia školstva, športu a kultúry poveruje tajomníčku Marínu Gorghetto, aby informovala 
verejnosť o úspechoch a pozitívnej štatistike našej základnej školy naprieč komunikačnými 
platformami mestskej časti. 

 Komisia školstva, športu a kultúry navrhuje upraviť kritériá hodnotenia žiadostí o dotácie z 
rozpočtu mestskej časti Bratislava-Lamač na rok 2025. Návrhy budú predložené na hlasovanie 
per rollam. Komisia taktiež navrhuje prideliť väčšiu váhu pre udržateľnosť projektu. Komisia 
školstva, športu a kultúry taktiež navrhuje prehodnotiť bod spolufinancovania projektu a zrušiť 
kritérium prezentácie projektu / činnosti. Členovia komisie navrhujú zrušiť formu spracovania 
žiadosti a prideliť viac bodov významu projektu - za čo koľko bodov ku každému bodu/oblasti a 
ešte zosúladenie požiadaviek - čo sa hodnotí s formulárom. 

 Komisia školstva, športu a kultúry by rada od miestneho úradu dostala čo najskôr spracované 
výstupy zo všetkých komisií, ktoré tento bod dotácií prerokovávali. Následne sa 
uskutoční hlasovanie per rollam. 

 

Zapísala: Marína Gorghetto 

Revidovala: Petronela Klačanská 

 

 


